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Plats och tid Ebelingrummet klockan 15:00-15:25 
 
Beslutande Jimmy Jansson (S), ordförande 
 Sarita Hotti (S) 

Mikael Edlund (S) 
Lars-Göran Karlsson (S) 
Marie Svensson (S) 
Jari Puustinen (M) 
Göran Gredfors (M) 
Ulf Ståhl (M) 
Arne Jonsson (C) 
Majo Brostedt (S) ersätter Maria Chergui (V) 
Maria Forsberg (V) 
Camilla Cederlöf (L) 
Kim Fredriksson (SD) 
Mikael Nygren (SD) 
Charlotte Elf (SD) 

 
Ersättare Nina Tuncer (S) 

Ann Berglund (M) 
Anders Nordin (C) 
Peter Laufer (SD) 

 
Övriga närvarande Bo Hellmark (KD insynsplats 

Tommy Malm kommundirektör 
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Jessica Hänninen kommunsekreterare 
Madelene Sönnerfors nämndsekreterare 
Marie Ekström (M) politisk sekreterare 
Seppo Vuolteenaho (SD) politisk sekreterare 
Susanne Henning Aihonen (KD) politisk sekreterare 
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§ 246 
Fastställande av föredragningslistan 

Beslut 
1. Föredragningslistan fastställs med följande ändringar 

 
Utgår 
- Svar på remiss - Skolverkets förslag till ändrade programstrukturer för de 

nationella yrkesprogrammen i gymnasieskolan med anledning av ökade 
möjligheter till grundläggande behörighet på alla yrkesprogram 

 
Tillkommer 
- Utgivare och ställföreträdande utgivare för kommunfullmäktiges webb-tv-

sändningar 

_____ 
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KSKF/2022:1 
 

§ 247 
Val till kommunala uppdrag 

Beslut 
1. Nedanstående personer väljs till respektive uppdrag för angiven tid 

 
Kommunala rådet för funktionsrättsfrågor, från och med den 29 november 
2022 till och med 31 december 2022 
 
Ledamot    Jakob Petersson (V) 
   efter Henrik Rosengren (V) 

_____ 
 
Beslutet skickas till: 
De valda 
De entledigade 
Berörda organ 
Politikerarvoden 

  



 

Kommunstyrelsen Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum   

2022-11-29 

Sida 
 

5(47) 

 
 

    

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 
 

   

 

 

KSKF/2022:350 
 

§ 248 
Upplåning för Eskilstuna kommun samt utlåning och 
borgen till kommunala företag 

Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Kommunstyrelsen har rätt att nyupplåna, det vill säga öka kommunens skulder 
med 2 720 miljoner kronor till en total limit om 13 617 miljoner kronor i 
enlighet med tabell 1. Medlen fördelar sig mellan de kommunala bolagen om  
1 620 miljoner kronor och Eskilstuna kommun om 1 100 miljoner kronor. 

2. Kommunstyrelsen har rätt att omsätta lån, det vill säga att låna upp 
motsvarande belopp som förfaller till betalning. 

3. Kommunstyrelsen har rätt att genom sin internbank låna ut till de kommunala 
bolagen med ett högsta angivet belopp (limit) för respektive bolag enligt 
kommunledningskontorets förslag. Från limiten ska avräknas det 
borgensbelopp som kommunen vid varje tillfälle tecknat för respektive bolag. 
Limiten ska beräknas på skuldebrevens ursprungliga lånebelopp i 
lånehandlingar. 

4. Kommunstyrelsen får i uppdrag att verkställa kommunfullmäktiges beslut, att 
såsom för egen skuld jämte därpå löpande ränta och kostnader, ingå borgen 
för låneförpliktelser upp till ett högsta angivet belopp (limit) för respektive 
bolag enligt kommunledningskontorets förslag. Från limiten ska avräknas de 
interna lån som kommunen vid varje tillfälle ingått med respektive bolag. 
Limiten ska beräknas på skuldebrevens ursprungliga lånebelopp i låne- och 
borgenshandlingarna. 

Ärendebeskrivning 
Enligt kommunstyrelsens reglemente 10 § - Delegation från kommunfullmäktige – 
framgår att kommunstyrelsen vid behov kan ta upp lån inom den beloppsram och de 
riktlinjer som fullmäktige fastställt. Dessutom kan kommunstyrelsen låna ut till samt 
ingå borgen för de kommunala företagen inom ramen för av kommunfullmäktige 
beslutad årlig limit. 
 
Under oktober 2022 begärdes uppgifter in från de kommunala bolagen avseende 
uppskattad lånevolym vid årsskiftet 2022-12-31 och behov av nyupplåning under 
2023. De kommunala bolagens inrapporterade volymer ger följande fördelning:  
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Tabell 1. Limiter för upplåning och utlåning 

 
 
Kommunföretagkoncernens limit om 9 717 miljoner kronor utgör summan av interna 
lån och borgen. Eskilstuna kommun bedöms behöva nyupplåna 1 100 miljoner kronor 
för den egna verksamheten under 2023. Den bedömda lånevolymen per 2023-12-31 
beräknas uppgå till 3 900 miljoner kronor. 
 
Genom upplåning via internbanken eller genom kommunal borgen sker upplåning på 
ett för kommunkoncernen förmånligt ekonomiskt sätt, vilket långsiktigt stärker 
kommunkoncernens ekonomi. Samtlig upplåning i kommunkoncernens företag är 
affärsmässigt driven och sammantaget utgör dessa bolag en väsentlig tillgång både 
verksamhetsmässigt och ekonomiskt för Eskilstuna kommun. Nyupplåningen 2023 är 
hög och drivs av de investeringar som är budgeterade. Det finns anledning att vara 
nogsam och prioritera investeringar för att inte öka låneskulden för mycket. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Arne Jonsson (C) och Jari Puustinen (M) yrkar bifall till 
kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 

  

Bolag, mnkr

Bedömd 

lånevolym* 

2022-12-31

Beviljad ram 

checkkredit

Bedömd 

nyupplåning 

2023

Total 

limit*

Eskilstuna kommunföretag AB 449 30 200 679

Eskilstuna Energi och miljö AB inkl. dotterbolag 2 635 130 500 3 265

Eskilstuna kommunfastigheter AB inkl. dotterbolag 4 650 130 900 5 680

Eskilstuna logistik och etablering AB 55 15 20 90

Destination Eskilstuna AB 0 3 3

Summa Kommunföretagkoncernen 7 789 308 1 620 9 717

Eskilstuna kommun 2 800 192 1 100 3 900

Summa kommunkoncernen 10 589 500 2 720 13 617

*inklus ive upplåning resterande del  av 2022
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KSKF/2022:340 
 

§ 249 
Godkännande av investering i solcellspark 

Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Eskilstuna kommunföretag AB:s beslut om Eskilstuna Energi och Miljö AB:s 
planerade investering i en 15 MW solcellspark på Lilla Nyby godkänns. 
Investeringen kan genomföras även vid kostnadsavvikelser så länge 
affärsmässig grund finns. 

Reservation 
Kim Fredriksson (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktiges ägardirektiv ger Eskilstuna Kommunföretag AB i uppdrag att 
verka för ökad installation av solceller, både på egna fastigheter, solcellsparker och 
hela Eskilstuna. Investering och drift kan ske i egen regi eller tillsammans med det 
lokala näringslivet. 
 
Eskilstuna Energi och Miljö AB har under en tid analyserat olika alternativa platser för 
en solcellspark och den sammanvägda bedömningen är att investering mest lämpligt 
sker på sluttäckt del av deponin på Lilla Nyby. Styrelsen för Eskilstuna Energi och 
Miljö AB har beslutat att godkänna en investering om cirka 90 miljoner kronor i en 15 
MW solcellspark att byggas på sluttäckt del av Lilla Nyby, förutsatt att inget hinder för 
detta uppkommer i s k 12:6-samråd och att skicka ärendet vidare till Eskilstuna 
Kommunföretag AB. Kommunföretag har sedan beslutat att föreslå 
kommunfullmäktige att godkänna investeringen under förutsättning att den är 
ekonomiskt lönsam. 
 
Investeringar i förnybar energi är en förutsättning för att nå de klimatpolitiska målen 
som Sverige ställt upp. Solcellsparken på 15 MW kommer att innebära ett tillskott på 
ca. 15 GWh el per år och bidrar även till att minska kapacitetsproblematiken i elnätet. 
Det är särskilt angeläget att öka elproduktionen i elområde 3. Tillsammans med 
befintlig solcellspark på Lilla Nyby kommer föreslagen solcellspark vara en av de 
största i Sverige vilket stärker Eskilstunas hållbarhetsvarumärke. 
 
Elpriser är idag på historiskt höga nivåer vilket gör elproduktion väldigt lönsamt, det 
är samtidigt svårt att bedöma prisutvecklingen framåt men förväntan är att elpriser 
kommer att sjunka tillbaka men ändå vara på en nivå där förutsättningar för lönsam 
solelproduktion föreligger. I sammanhanget behöver även solelens produktionsprofil 
beaktas vilket förväntas medföra ett något lägre elpris än ett årligt genomsnittspris. 
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Investeringsbeloppet uppgår till cirka 90 miljoner kronor varav entreprenadkostnaden 
utgör cirka 76,5 miljoner kronor och nätanslutningskostnaden cirka 12 miljoner 
kronor. Resterande är kostnader för projektledning, upphandling, besiktning etcetera 
Investeringen visar på god lönsamhet med en internränta på 7,4 procent. Kalkylen 
baseras på förhållandevis modesta initiala elprisantaganden. Investeringen har 
behandlats i Eskilstuna kommunföretags Forum för investeringar som tillstyrker att 
ärendet lämnas till vidare för beslut. 
 
Avsikten är att erbjuda den producerade elen till företag i kommunen. En 
förutsättning är att företaget i fråga är eller blir elhandelskund till Eskilstuna Strängnäs 
Elförsäljning AB, ESEF. Elen erbjuds i form av ett s k PPA (Power Purchase 
Agreement, sv Energiköpsavtal) Pay-as-produced, vilket innebär att kunderna får dela på 
produktionen i relation till hur stor andel man har tecknat sig för. Andelarna är tänkta 
att vara på 5 procent av produktionen för större företag och 0,5 procent av 
produktionen för mindre företag. Det kommer att finnas 19 stycken stora och 10 
stycken små andelar. Kunderna kan teckna avtal på 5, 10, 15 eller 20 år. Prissättningen 
avspeglar såväl kostnaderna för produktion, distribution och administration, som 
affärsnyttan för kunden, marknaden och riskerna för Eskilstuna Energi och Miljö AB. 
Generellt är priset lägre ju längre avtalet är. 
 
Solcellsinvesteringen på Lilla Nyby blir ett viktigt tillskott till den lokala 
elproduktionen i Sörmland. Det är en effektiv markanvändning eftersom den 
sluttäckta avfallsdeponin inte kan användas till annat. Många företag i Eskilstuna har 
höga miljöambitioner och får nu möjlighet att köpa lokalproducerad fossilfri el vilket 
är positivt. Beslutet innebär att Eskilstuna Energi och Miljö AB kan genomföra 
investeringen om affärsmässig grund finns, dvs även om utgiften blir något 
annorlunda behöver inte ett nytt beslut fattas av kommunfullmäktige förutsatt att 
projektet fortfarande bedöms affärsmässigt positivt av bolaget. 

Yrkanden 
Maria Forsberg (V) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
 
Kim Fredriksson (SD) yrkar ändring av kommunledningskontorets förslag med att 
meningen ”Investeringen kan genomföras även vid kostandsavvikelser så länge 
affärsmässig grund finns” ändras till ”Investeringen ska åter lyftas upp för beslut i 
kommunfullmäktige efter att anbud inkommit och att en ny ekonomisk 
lönsamhetskalkyl presenterats” (yrkandet redovisas i sin helhet i bilaga A). 
 
Jari Puustinen (M), Jimmy Jansson (S), Arne Jonsson (C) och Lars-Göran Karlsson (S) 
yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag och avslag på Kim Fredrikssons 
(SD) ändringsyrkande.  
 
Mikael Nygren (SD) yrkar bifall till Kim Fredrikssons (SD) ändringsyrkande. 
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Propositionsordning 
Vid ställd proposition på kommunledningskontorets förslag mot Kim Fredrikssons 
(SD) ändringsyrkande finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar att bifalla 
kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2021:206 
 

§ 250 
Eskilstunas kommunala renhållningsordning 2023-
2027 (avfallsplan och lokala avfallsföreskrifter) 

Beslut 
1. Kommunledningskontoret får i uppdrag att årligen följa upp och utvärdera 

planens mål och åtgärder i enlighet med den styrning som beskrivs i planen. 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunkoncernens plan för avfall och kretslopp 2023-2027 med dess bilagor 

samt Avfallsföreskrifter om avfallshantering för Eskilstuna kommun antas och 
träder i kraft 1 januari 2023.  

2. Kommunkoncernens plan för avfall och kretslopp med dess bilagor ersätter 
Avfallsplan för Eskilstuna kommun 2018-2022 antagen av 
kommunfullmäktige den 14 december 2017 § 293 (KSKF/2017:291) 

3. Avfallsföreskrifter om avfallshantering för Eskilstuna kommun ersätter 
renhållningsföreskrifter för Eskilstuna kommun antagen av 
kommunfullmäktige § 139 (KSKF/2012:25). 

4. Åtgärderna kommer, utifrån ekonomiskt utrymme, successivt tas med i 
förvaltningars och bolags kommande årsplaner i syfte att planens mål ska vara 
uppfyllda senast i slutet av 2027. 

Ärendebeskrivning 
Kommunkoncernens plan för avfall och kretslopp med dess mål och åtgärder utgör 
tillsammans med lokala avfallsföreskrifter Eskilstuna kommuns renhållningsordning 
enligt 11 § 15 kap miljöbalken. Framtaget förslag på plan följer Naturvårdsverkets 
föreskrifter om innehåll i kommunala avfallsplaner om förebyggande och hantering av 
avfall (NFS 2020:6). 
 
Planens mål och åtgärder utgår ifrån de nationella miljökvalitetsmålen, de nationella 
etappmålen, målen i Agenda 2030 och den nationella strategin för cirkulär ekonomi 
med tillhörande handlingsplan. Då avfallsmängden hänger samman med vår 
konsumtion bidrar planens mål och åtgärder i högsta grad till Eskilstuna kommuns 
klimatmål. 
 
Kommunkoncernens plan för avfall och kretslopp beskriver ett övergripande mål för 
koncernen samt ett antal mål och delmål för att förebygga uppkomsten av och minska 
avfallsmängder som uppstår i Eskilstuna kommun och dess geografiska område. Sex 
målområden har upprättats, varav de första fem utgör stegen i avfallstrappan (EUs 
avfallshierarki). Det sjätte målområdet kallas ”Lätt att göra rätt”. 
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Kommunledningskontoret har, med stöd av extern konsult, drivit framtagandet av ny 
renhållningsordning i projektform. Processutvecklingsgrupp för hållbar 
samhällsbyggnad har utgjort projektets styrgrupp. 
 
En koncernövergripande projektorganisation bestående av representanter från de 
förvaltningar och bolag som har störst påverkan på mål och åtgärder i planen deltog i 
dess utformning. Utöver projektgruppen har totalt ett 40-tal tjänstepersoner från 
berörda förvaltningar och bolag medverkat i dialoger och workshops inom nio 
identifierade förbättringsområden. Dessa innefattar cirkulär byggnation och 
renovering, cirkulärt Eskilstuna, deponier, dumpning och nedskräpning, fysisk 
planering, livsmedels- och matsvinn, nollvision för hushållens avfall, näringsåterförsel 
av avloppsfraktioner samt samverkansformer för klimatevolution. De mål och 
åtgärder från tidigare avfallsplan som bedömts vara aktuella fortfarande har 
uppdaterats och ingår i förslaget.  
 
Grundprincipen är att planens åtgärder (bilaga 1) finansieras inom befintlig ram både 
för nämnder och bolagsstyrelser utifrån ekonomiskt utrymme. Många av de åtgärder 
inom målområdena återbruk och återvinning leder även till en ekonomisk effektivitet 
och en minskad klimatpåverkan. Vissa åtgärder kräver ett investeringsbeslut där 
rutiner för ordinarie investeringsprocess följs. Då de flesta investeringar i planen även 
leder till klimatnytta finns möjlighet till extern delfinansiering via till exempel 
Klimatklivet. 
 
Då omställningen till en cirkulär ekonomi av både näringsliv och samhälle har en 
prioriterad ställning både på nationell som EU-nivå finns flera externa medel att söka 
vilket kan krävas för de åtgärder som har behov av en projektbudget. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Jari Puustinen (M) och Arne Jonsson (C) yrkar bifall till 
kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:314 
 

§ 251 
Klimatkontrakt 2030 för år 2023 Viable Cities 

Beslut 
1. Eskilstunas del av Viable Cities Klimatkontrakt 2030 för år 2023 godkänns. 

Ärendebeskrivning 
2021 antogs Eskilstuna kommun som en av 23 svenska städer i Viable Cities satsning 
Klimatneutrala städer 2030 och har därmed tillgång till bred kompetens, samarbeten 
och viss finansiering för att fortsätta arbetet för ett Klimatpositivt Eskilstuna 2045 i 
enlighet med Klimatprogram Eskilstuna. Inom ramen för satsningen åtar sig 
deltagande kommuner och myndigheter att utveckla ett gemensamt klimatkontrakt. 
 
År 2019 signerade Eskilstuna kommun en avsiktsförklaring för att markera starten för 
ett gemensamt långsiktigt arbete med att utveckla och årligen uppdatera ett 
Klimatkontrakt 2030 mellan Eskilstuna kommun, myndigheterna Vinnova, 
Energimyndigheten, Formas, Tillväxtverket och Trafikverket samt 
innovationsprogrammet Viable Cities. 
 
Klimatkontrakt 2030 är en kraftsamling för att snabba på omställningen till 
klimatneutrala städer 2030, med ett gott liv för alla inom planetens gränser där alla 
parter i samarbetet tar på sig att konkret bidra till att öka takten i klimatomställningen 
till 2030. Det upprättas ett klimatkontrakt per kommun och Klimatkontrakt 2030 för 
år 2023 undertecknas formellt av respektive kommunstyrelses ordförande, 
myndigheternas generaldirektörer samt Viable Cities programchef i samband med 
European Viable Cities Day den 8 december 2022. 
 
I Eskilstunas version beskrivs hur Eskilstuna arbetar för att bidra till kraftsamlingen 
genom de två beslutade styrdokumenten Klimatprogram Eskilstuna och Kommunkoncernens 
plan för klimat där mål, arbetssätt och kommunens roll framgår. Vidare beskrivs 
Eskilstunas arbete och ambition utifrån de rubriker som ingår i Klimatkontrakt 2030 
som förutom mål, organisering, strategi för att nå dit och en beskrivning hur 
Eskilstuna samverkar med näringsliv, akademi och medborgare även inkluderar 
ställningstaganden för hur Eskilstuna kommer bidra till samarbetet i fråga om: 

• Klimatinvesteringsplaner 

• Digitalt stöd för genomförandet 

• Bidra som ett innovationsnav för klimatneutrala kommuner 

• Klimatanpassning 

• Klimatsmart mobilitet 
 
För att dela kunskap och erfarenheter mellan kommunerna delar även varje kommun 
några viktiga uppdateringar och mest angelägna erfarenheter som skett under året. I 
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Eskilstunas del av Klimatkontrakt 2030 beskrivs redan beslutade lokala mål och 
aktiviteter. 
 
Eventuella kostnader täcks av kommunstyrelsens ram. Arbetet får dessutom stöd via 
Viable Cities under 2021–2024. 
 
Genom att lyfta fram att Eskilstunas klimatomställningsarbete är ambitiöst och sker i 
bred samverkan med företag, akademi och medborgare samt i samverkan med andra 
kommuner, myndigheter och Viable Cities ökar möjligheterna för Eskilstuna att ta del 
av de klimatsatsningar och utlysningar som successivt öppnas upp inom ramen för 
EU:s mission om Klimatneutrala städer som Viable Cities är en del av. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Maria Forsberg (V), Jari Puustinen (M) och Arne Jonsson (C) yrkar 
bifall till kommunledningskontorets förslag. 
 
Kim Fredriksson (SD) yrkar avslag till kommunledningskontorets förslag. 

Propositionsordning 
Vid ställd proposition på kommunledningskontorets förslag mot Kim Fredrikssons 
(SD) avslagsyrkande finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar att bifalla 
kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:359 
 

§ 252 
Säkerhetspolicy för järnvägsinfrastruktur 

Beslut 
1. Förslaget till säkerhetspolicy för järnvägsinfrastruktur godkänns. 

Ärendebeskrivning 
Den 20 maj 2021 fattade kommunfullmäktige beslut om att föra över ansvaret för 
järnvägsinfrastrukturen från Eskilstuna Logistik och Etablering AB till 
kommunstyrelsen. I Järnvägssäkerhetslagen ställs krav att infrastrukturförvaltare ska 
ha ett säkerhetstillstånd och detta säkerhetstillstånd behöver förnyas vart femte år. Vid 
en tillsyn i våras framkom att det saknas en nödvändig säkerhetspolicy för 
järnvägsinfrastrukturen sedan överflytten från Eskilstuna Logistik och Etablering AB. 
 
Det framtagna förslaget omfattar de krav som ställs på säkerhetspolicyn enligt 
Kommissionens delegerade förordning (EU) 2018/762 och ger ramar för det fortsatta 
arbetet med säkerhetsstyrningssystemet och det kontinuerliga förbättringsarbetet med 
detta system. 
 
Möjligheten att skicka gods med järnväg är en förutsättning för en hållbar utveckling 
inom transportsektorn. Detta är uppmärksammat i marknaden och kommunens arbete 
med järnvägsinfrastruktur har uppmärksammats och utgjort ramverk för flera 
etableringar i Eskilstuna Logistikpark och med tågdepån i Gredby. Järnvägen får 
därför betydelse som en del i utvecklingen av ett hållbart Eskilstuna. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:353 
 

§ 253 
Förlängning av plan mot alkohol, narkotika, 
dopningsmedel och tobak 2019-2022 till och med 
2023 

Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Plan mot alkohol, narkotika, dopningsmedel och tobak (ANDT) förlängs till 
och med 2023-12-31. 

Ärendebeskrivning 
Kommunens nuvarande Plan mot alkohol, narkotika, dopningsmedel, tobak (ANDT) 
gäller till och med 2022. Kommunledningskontoret, föreslår att den förlängs under 
2023 och att den revideras inför perioden 2024–2027.  
 
Kommunledningskontoret, ser ett fortsatt behov av en plan till stöd för ANDTS-
arbetet, samtidigt som regeringen har tagit fram en ny nationell strategi med 
prioriterade insatsområden som är viktiga att utveckla på kommunal nivå för att uppnå 
den nationella målsättningen. Den nya nationella strategin framhäver också luckor i 
det förebyggande arbetet som är viktiga att bemöta, samt behov av att integrera flera 
perspektiv i arbetet med ANDTS. 
 
Under 2022 inleds också en revidering av Sörmlands regionala ANDTS-strategi vilket 
innebär att revideringen av kommunens strategi kan genomföras i samverkan med 
regionen och ske parallellt. Revideringen bedöms inte innebära någon stor omställning 
för hur kommunens verksamheter bedriver sitt nuvarande arbete, utan bedöms 
snarare bidra till att implementera nya perspektiv och arbetssätt som kan effektivisera 
det nuvarande arbetet. 
 
ANDT-planen bidrar till att prioritera vilket hälsofrämjande, förebyggande och 
åtgärdande arbete som kan bedrivas, vilket bidrar till att skattemedel används effektivt, 
ansvarsfullt och där de gör mest nytta. Att planen förlängs för att ge tid till revidering 
som ligger i linje med den nya nationella strategin samt revideringen av Sörmlands 
regionala ANDTS-strategi bidrar till en effektiv organisation. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) och Göran Gredfors (M) yrkar bifall till kommunledningskontorets 
förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:313 
 

§ 254 
Revidering av taxa för utlämnande av allmänna 
handlingar 

Beslut  
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Taxa för utlämnande av allmänna handlingar antas. Taxan börjar att gälla den 
1 januari 2023. 

Ärendebeskrivning 
Enligt 2 kap. 1 § Tryckfrihetsförordningen (1949:105) har en svensk medborgare rätt 
att få ta del av allmänna handlingar. Av 2 kap. 16 § Tryckfrihetsförordningen framgår 
att den som önskar ta del av en allmän handling har rätt att mot en fastställd avgift få 
en avskrift eller en kopia av handlingen. 
 
Den 28 september 1995 fastställde kommunfullmäktige en avgiftstaxa för kopior av 
allmänna handlingar. Taxan reviderades den 19 juni 1996, och den 28 maj 2019. Nu är 
taxan i behov av ytterligare en revidering. 
 
De ändringar som föreslås är följande: 

- En bestämmelse om kommunens rätt att ta ut en avgift införs. 
- Möjligheten att ta ut en avgift för att göra en sammanställning av uppgifter tas 

bort. 
- Den del, i nuvarande taxa, som avser hur taxan ska tillämpas vid osäkerhet tas 

bort. 
- Ett tillägg som behandlar digitala utlämnanden av handlingar som lagras 

digitalt införs. 
- Ett tillägg som behandlar utlämnanden av registerutdrag enligt artikel 15 i 

Dataskyddsförordningen införs. 
 
I övrigt delas taxan upp i rubriker i syfte att skapa tydlighet. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:312 
 

§ 255 
Revidering av reglemente för gemensamma 
patientnämnden 

Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Reviderat reglemente för gemensamma patientnämnden godkänns och träder i 
kraft den 1 januari 2023. 

Ärendebeskrivning 
Den föreslagna ändringen i reglementet för gemensamma patientnämnden innebär att 
gemensamma arbetsutskottets sammanträden överensstämmer med gemensamma 
patientnämndens antal sammanträden. Det betyder att arbetsutskottet ska 
sammanträda vid minst fyra tillfällen per år, istället för vid minst sex tillfällen per år. 
Gemensamma patientnämnden har den 8 september 2022 beslutat föreslå både 
regionfullmäktige och länets kommuner att godkänna reviderat reglemente samt att 
beslutet gäller från och med den 1 januari 2023. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:275 
 

§ 256 
Utveckling jämställdhet i Eskilstuna 2018 – 2022 

Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Rapport om utvecklingen av jämställdheten i Eskilstuna enligt Plan för 
jämställdhet godkänns och läggs till handlingarna.  

Ärendebeskrivning 
Eskilstuna kommunfullmäktige beslutade i december 2017 om Plan för jämställdhet 
som gäller 2018 – 2024. I planen framgår att en rapport som redovisar jämställdhetens 
utveckling i Eskilstuna ska tas fram vart fjärde år av kommunledningskontoret med 
start 2018. Rapporten beskriver jämställdheten i Eskilstuna på en övergripande nivå 
och utgår från Sveriges sex jämställdhetspolitiska delmål. Mätperioden är 2018 – 2022. 
Den beskriver även hur coronapandemin har påverkat de jämställdhetspolitiska målen. 
 
Under 2023 kommer en ny fyraårig strategisk inriktning att tas fram. Bedömningen är 
att denna rapport, med fördel, kan användas som en del av underlaget till den 
inriktningen. Det som ett sätt för Eskilstuna kommun att bidra till att de nationella 
jämställdhetspolitiska målen nås och likaså målen i Plan för jämställhet. 
 
Rapporten ger en helhetsbild över kvinnors och mäns, flickors och pojkars villkor i 
Eskilstuna kommun. Ojämställdheten är påtaglig inom samtliga områden och pekar ut 
utmaningar inom kommunen som hindrar en jämställd hållbar utveckling och effektiv 
organisation. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:235 
 

§ 257 
Slutrapport modellförvaltning och -bolag för 
jämställdhetsintegrering 

Beslut 
1. Slutrapport modellförvaltning och -bolag för jämställdhetsintegrering 

godkänns och läggs till handlingarna. 

Ärendebeskrivning 
SKR (Sveriges kommuner och regioner) tog utifrån regeringsbeslut U2013/5996/JÄM 
fram en modell för kunskapsspridning för jämställdhetsintegrering. Det gjordes i form 
av konceptet modellkommuner. Modellen utgår från benchmarking som metod för att 
jämföra arbetssätt och processer med andra kommuner med syfte att förbättra och 
utveckla sina verksamheter och stärka jämställdhetsperspektivet i sina system för 
ledning och styrning. 2015 startades ett pilotprojekt för att testa modellen där 
Eskilstuna var en av kommunerna som deltog. 
 
Efter att Eskilstuna deltagit i modellkommuner beslutades 2017 att 
modellkommunsarbetet skulle appliceras internt inom Eskilstuna kommunkoncern. 
Detta ledde till ett koncernövergripande åtagande i Eskilstuna kommuns årsplan för 
2018:  

”Samtliga nämnder och bolag deltar i ett gemensamt utvecklingsarbete 
för förbättrad styrning och ledning av jämställdhetsintegreringsarbetet 
i respektive förvaltning och bolag. Arbetet leds av kommunstyrelsen 
och utgår från Modellkommunprojektets benchmarkingmetodik.”   

 
Nämnder och bolag förväntades att genom benchmarking i mindre grupper 
vidareutveckla sitt jämställdhetsintegreringsarbete med koppling till styrning och 
ledning. Utvecklingsarbetet startade i mars 2018 och avslutades våren 2021 med en 
resultatkonferens. 
 
Ett hållbart resultat saknas från flera förvaltningar. Trots det är åtagandet om 
modellförvaltningar och -bolag uppnått på en kommunkoncernövergripande nivå. 
Pandemin försvårade arbetet och miljö-och räddningstjänstnämnden deltog inte men 
övrigt deltagande var stort och resultatet visar generellt en höjd kunskap om 
jämställdhetsintegrering. 
 
Flera nämnder och bolag har efter resultatkonferensen fortsatt att arbeta med 
framtagna arbetssätt. De nämnder och bolag som har hållit i och hittat ett hållbart 
arbetssätt för att öka jämställdheten i sina verksamheter är förskolenämnden, 
grundskolenämnden, gymnasienämnden, vård- och omsorgsnämnden, Destination 
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Eskilstuna AB, Eskilstuna logistik och etablering AB, Eskilstuna Strängnäs energi och 
miljö AB, Eskilstuna Kommunfastigheter AB och Eskilstuna Kommunföretag AB.  
 
Flera nämnder nådde sina mål under arbetet med modellförvaltning. Dock arbetar de 
idag inte med framtagna arbetssätt som togs fram som en del av modellförvaltning.  

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Samtliga nämnder och bolag 
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KSKF/2022:369 
 

§ 258 
Uppdrag att genomföra en utredning om gränssnitt 
mellan stadsbyggnadsnämnden, miljö- och 
räddningstjänstnämnden och kommunstyrelsen 
samt pröva en samlad organisering av 
stadsbyggnadsförvaltningen och miljö- och 
räddningstjänstförvaltningen 

Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige  

1. Kommunstyrelsen får i uppdrag att tillsätta en utredning för att: 
a) Se över gränssnitt mellan stadsbyggnadsnämnden, miljö- och 

räddningstjänstnämnden och kommunstyrelsen. 
b) Pröva en samlad organisering av stadsbyggnadsförvaltningen och 

miljö- och räddningstjänstförvaltningen samt att tydliggöra 
gränsdragning och ansvar gentemot kommunledningskontoret. 

Ärendebeskrivning 
En kommun står alltid inför nya utmaningar men kanske det är ett extra svårt och 
utmanande läge när vi skriver 2022. Samtidigt som Eskilstuna påverkas även positivt 
med fler invånare, nya bostäder, etableringar och nytt universitet. 
 
Det är i det här sammanhanget den kommunala organisationen ska ses. Som en del i 
att forma och utveckla Eskilstuna. Efter många år av god kommunal ekonomi så 
väntar en kärvare tid och betydande demografiska utmaningar som förstärker en redan 
ansträngd ekonomisk situation. Det innebär behov av ökad effektivitet, än mer fokus 
och ökad förmåga att prioritera. 
 
Det är också bakgrunden till förslaget att utreda eventuella organisatoriska 
förändringar på stadsbyggnadsförvaltningen och miljö- och 
räddningstjänstförvaltningen. Det är ett sätt att anpassa organisationen till det nya 
läget, de nya frågorna och skapa den önskade förflyttningen med goda hållbara möten. 
En annan viktig del är att skapa en tydligare organisation utåt, framförallt mot alla 
företagare i Eskilstuna. I samband med detta är det även naturligt att se över såväl 
gränssnitten mellan berörda nämnder som motsvarande delar i 
förvaltningsorganisationen. 
 
Utredningen förslås delas upp i två delar, en kopplad till nämndorganisationen och en 
kopplad till förvaltningsorganisationen. 
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Uppdraget är att se över gränssnitt mellan stadsbyggnadsnämnden, miljö- och 
räddningstjänstnämnden och kommunstyrelsen. I uppdraget ingår att, ur ett 
kommunövergripande perspektiv, komma med förslag på en tydligare 
ansvarsfördelning och gränsdragning gällande ansvar mellan stadsbyggnadsnämnden, 
miljö- och räddningstjänstnämnden och kommunstyrelsen.  
 
Inriktningen är att det även fortsättningsvis finns två separata nämnder utifrån 
generella principer i Kommunallagen, där det framgår att en kommun inte kan 
organisera kommunal drift och tillsyn av samma verksamhet i samma nämnd. Jäv kan 
uppstå om drift och verksamhetsansvar hanteras i samma nämnd som har 
myndighetsansvar enligt miljöbalken. Inriktningen är även att Kommunstyrelsen ska 
ha fortsatt ansvar för mark- och exploatering samt översiktsplanering. 
 
Denna utredningsdel med förslag till förändringar underställs kommunfullmäktige för 
beslut. 

 
Den andra delen i utredningsuppdraget är att pröva en samlad organisering av 
stadsbyggnadsförvaltningen och miljö- och räddningstjänstförvaltningen samt att 
tydliggöra gränsdragning och ansvar gentemot kommunledningskontoret. 
 
Det ska göras en fördjupad och samlad utredning ur ett kommunövergripande 
perspektiv för att undersöka synergier av att skapa en gemensam förvaltning av 
nuvarande stadsbyggnadsförvaltningen och miljö- och räddningstjänstförvaltningen.  
 
Utredningen kring förvaltningsorganisationen ska belysa följande aspekter: 

• Verksamhetsmässiga och styrningsmässiga synergier 

• Möjliga ekonomiska hemtagningar 

• Juridiska förutsättningar 

• Konsekvenser ur ett arbetsgivarperspektiv 

• Förslag till en ny organisering och eventuell namnförändring 

• Gränsdragning mot kommunledningskontoret där en given förutsättning i 
utredningen är att kommunstyrelsen och kommunledningskontoret ska ha 
fortsatt ansvar för mark- och exploatering samt översiktsplanering. 

 
Utredningen ska inhämta erfarenheter av liknande utredningar och genomförda 
organisationsförändringar i andra kommuner. Facklig samverkan ska ske i enlighet 
med samverkansavtalet.  

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) och Jari Puustinen (M) yrkar bifall till kommunledningskontorets 
förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:160 
 

§ 259 
Försäljning av del av fastigheten Hällby 19:1 - 
Torlunda 

Beslut 
1. Försäljning av del av fastigheten Hällby 19:1, godkänns. 

 

Ärendebeskrivning 
Hela fastigheten Hällby 19:1 omfattar dryga 220 hektar. Den nu aktuella delen av 
fastigheten utgörs av det område som innefattade den tidigare bebyggelsen i 
Folkesta/Torlunda vid Eskilstuna kombiterminal (EKT), samt en åker mot E20. 
Samtliga byggnader i området är rivna. Under det pågående detaljplanearbetet har 
området utretts bland annat avseende arkeologi och behövliga utgrävningar är 
genomförda. Detaljplanen, som avser planera området för industri/verksamhetsmark, 
ska inom kort lämnas för granskning, vilket är det sista momentet innan en detaljplan 
kan antas. 
 
Försäljningsområdet, som omfattar cirka 12 hektar, ger möjlighet till anslutning till 
Svealandsbanan och spår mot EKT samt ligger i närheten av E20. Området avses 
avyttras i sin helhet till samme fastighetsutvecklare vilket bland annat medför att inga 
kommunala vägar behöver anläggas inom området. Köparen av området har påbörjat 
framtagande av bygglovshandlingar och avser inleda exploateringen efter det att 
planen vunnit laga kraft och mark- och bygglov erhållits, under våren 2023. 
Överlåtelsen sker på av kommunen tillämpade sedvanliga villkor och med ett pris om 
700 kronor/kvadratmeter. Köpeskillingen beräknas därmed uppgå till cirka 84 
miljoner kronor. 
 
Användningen av området för industri/verksamhet leder till ett effektivt utnyttjande 
av befintliga anläggningar och infrastruktur. Möjligheten till transporter via järnväg 
bidrar till kommunens arbete med att begränsa koldioxidutsläpp.  

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:354 
 

§ 260 
Upplåtelse av del av Tunafors 1:1, Hotell Eskilstuna 
samt markanvisningsavtal för Övningsbanan 1, 
Övningsbanan 2 samt del av Tunafors 1:1 

Beslut 
1. Nyttjanderättsavtal för Hotell Eskilstuna godkänns. 
2. Fastighet- och exploatering ges i uppdrag att teckna tomträttsavtal för del av 

Tunafors 1:1 i enlighet med villkoren som anges i föreliggande förslag till 
nyttjanderättsavtal för Hotell Eskilstuna. 

3. Markanvisningsavtal för Övningsbanan 1, Övningsbanan 2 samt del av 
Tunafors 1:1 godkänns.  

Ärendebeskrivning 
Den 4 oktober 2022 godkände kommunstyrelsen en avsiktsförklaring med de tre 
bolagen Vilsta Sporthotell Eskilstuna AB, Eskilstuna Custom Management AB och 
Nellsa AB. Avsiktsförklaring som tecknades satte ramarna för parternas gemensamma 
arbete för att kunna teckna avtal om tomträtten för Hotell Eskilstuna samt avtala om 
markanvisning av byggrätten för en fullstor fotbolls- och eventhall i hotellets närhet. 
 
De tre bolagen som kommunen tecknade avsiktsförklaringen med har nu bildat det 
gemensamma bolaget Startplattan 194640 AB. Bolagets ambition är att skapa ett unikt 
koncepthotell som bygger på Eskilstunas musik och idrottshistoria och driva hotellet i 
kombination med en fullstor fotbolls- och eventhall. På det sättet menar bolaget att 
kommunens uttalade mål att stärka Ekängens idrottsprofil kan uppnås. 
 
Eftersom ett tomträttsavtal måste omfatta en hel registerfastighet behöver Hotell 
Eskilstuna styckas av från fastigheten Tunafors 1:1 för att bilda en egen fastighet. 
Fastighetsbildningen utförs av lantmäterimyndigheten och förväntas ta ett antal 
månader att genomföra. Därför behöver föreslaget nyttjanderättsavtal tecknas i ett 
första skede för att senare ersättas av ett tomträttsavtal när fastighetsbildningen är 
slutförd. 
 
Föreslaget markanvisningsavtal innebär att bolaget har en option att ensam förhandla 
med Eskilstuna kommun om köpeavtal alternativt tomrättsavtal för kommande 
byggrätter inom Övningsbanan 1, Övningsbanan 2 och del av Tunafors 1:1. Avtalet 
gäller till och med den 31 december 2024. Markanvisningsavtalet innebär att bolaget 
tecknar planavtal med kommunen och bekostar erforderligt planarbete. Utformning 
och gestaltning av den framtida fotbollshallen och dess omgivning är av stor vikt för 
kommunen. Parterna är därför överens om att ett bindande 
köpekontrakt/tomträttsavtal kommer tecknas först efter att bolaget erhållit bygglov 
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samt även startbesked enligt PBL (Plan och Bygglagen) för huvuddelen av projektet 
(Fotbollshallen). 
 
Parterna är överens om att bolaget ska erbjudas friköp av tomträtten för Hotell 
Eskilstuna när bolaget erhållit slutbesked för fotbollshallen. Köpeskilling för detta 
friköp ska bestämmas utifrån värdering som görs i samband med friköpet. 
 
För nyttjanderättsavtalet utgår ingen avgift. För tomträttsupplåtelsen kommer en årlig 
avgäld om 240 000 kr utgå. Avgälden är beräknad utifrån ett markvärde om 8 000 000 
kr. För hotellbyggnaden utgår en köpeskilling om 7 500 000 kr. Köpeskillingen är 
bestämd utifrån gjord värdering och statusbesiktning. 
 
I markanvisningsavtalet har köpeskillingen för byggrätten för fotbolls- och eventhall 
överenskommits, utifrån gjord värdering, till 300 kronor per kvadratmeter tomtarea, i 
prisläge 2022-10-01. Med en beräknad total tomtarea om 15 000 kvadratmeter innebär 
det totalt 4 500 000 kronor. Om parterna i stället väljer att teckna tomträttsavtal ska 
avgälden bestämmas utifrån fastighetens värde beräknad enligt ovan. Bolaget bekostar 
erforderlig detaljplaneläggning. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) och Jari Puustinen (M) yrkar bifall till kommunledningskontorets 
förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Startplattan 194640 AB 
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KSKF/2022:358 
 

§ 261 
Svar på granskning - Vägplan gång- och cykelbana 
Tumbo - Kvicksund 

Beslut 
1. Kommunledningsförvaltningens förslag till svar på Trafikverkets granskning 

av vägplan för anläggning av gång- och cykelväg mellan Tumbo och 
Kvicksund i Eskilstuna kommun, Södermanlands län, antas som Eskilstuna 
kommuns svar. 

Ärendebeskrivning 
Trafikverket Region Öst har sänt ut kungörelse och granskning av vägplan för 
anläggning av gång- och cykelväg mellan Tumbo och Kvicksund i Eskilstuna 
kommun, Södermanlands län, vilket Eskilstuna kommun tagit del av. 
 
Den berörda sträckningen är väg 939 från Tumbo fram till bron som leder över 
riksväg 56 i Kvicksund, en sträcka på 1,6 kilometer. Ett flertal alternativa utformningar 
av gång- och cykelvägen har studerats med hänsyn till måluppfyllnad, fornlämningar 
och höga naturvärden. Den planerade utformningen är på västra sidan av väg 939, dikt 
an mot vägen och separerad med kantsten eller räcke. Den befintliga vägbanan 
breddas för att rymma gång- och cykelvägen. Investeringskostnaden är hög vilket 
framförallt beror på att sträckningen går genom ett gravfält med en stor mängd 
fornminnen. 
 
Eskilstuna kommun har inga synpunkter utifrån genomförd granskning av förslaget till 
vägplan. De synpunkter kommunens medarbetare har haft under arbetets gång med 
vägplanen har iakttagits. 
 
Gång- och cykelbanan ska finansieras till 50 procent av statliga medel via 
Södermanlands länstransportplan och 50 procent av kommunala medel via 
stadsbyggnadsnämnden. Kalkylen för aktuell sträcka är en total investering på 25,7 
miljoner kronor. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Trafikverket Region Öst 
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KSKF/2022:356 
 

§ 262 
Svar på undersökningssamråd enligt miljöbalken 
inför tillståndsansökan för utökad 
reservkraftanläggning vid Mälarsjukhuset i 
Eskilstuna 

Beslut 
1. Eskilstuna kommun har ingen invändning mot Region Sörmlands samråd 

inför ansökan om utökad reservkraftanläggning. 

Ärendebeskrivning 
Region Sörmland planerar att inom sjukhusområdet förstärka befintlig 
reservkraftanläggning med två nya aggregat, förbränningsanläggningar. De medför en 
tillförd effekt om sammanlagt 9 MW. Utökningen behövs dels för att tillgodose behov 
till följd av utbyggnationen av Mälarsjukhuset, dels för att förstärka redan befintlig 
verksamhets behov av elkraft. Genom utbyggnationen kommer installerad effekt 
överstiga 20 MW och därmed behövs tillstånd enligt Miljöbalken (MB). 
Anläggningarna kommer drivas med diesel, EcoParA, med katalytisk avgasrening och 
kopplas till separata skorstenar. Anläggningarna avses, av tekniska skäl, placeras i 
anslutning till de befintliga aggregaten. 
 
Tillräcklig och fungerande reservkraft är en nödvändig förutsättning för att 
Mälarsjukhusets verksamhet ska fungera och kunna utvecklas. Kommunen har ingen 
invändning mot den planerade utökningen. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Region Sörmland 
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KSKF/2022:365 
 

§ 263 
Svar på remiss - ansökan om godkännande som 
huvudman för en nyetablering av en fristående 
gymnasieskola vid Amerikanska gymnasiet Västerås 
i Västerås kommun fr.o.m. läsåret 2023/2024 

Beslut 
1. Ansökan från Amerikanska gymnasiet i Sverige AB om godkännande som 

huvudman för en nyetablering av en fristående gymnasieskola vid 
Amerikanska gymnasiet Västerås i Västerås kommun fr.o.m. läsåret 2023/2024 
avstyrks. 

Ärendebeskrivning 
Eskilstuna kommun har mottagit en remiss från Skolinspektionen gällande ansökan 
från Amerikanska gymnasiet i Sverige AB om godkännande som huvudman för en 
nyetablering av en fristående gymnasieskola vid Amerikanska gymnasiet Västerås i 
Västerås kommun fr.o.m. läsåret 2023/2024. I enlighet med 2 kap. 5 § skollagen 
(2010:800) ges kommunen möjlighet att yttra sig över ansökan. 
 
På grund av den korta svarstiden har ärendet inte remitterats till berörda nämnder. 
Beredningen har istället skett på basis av synpunkter som barn- och 
utbildningsförvaltningen inkommit med. 
 
Med nuvarande befolkningsprognos och befintlig samt prognosticerad överkapacitet i 
antalet platser, bedömer barn- och utbildningsförvaltningen att den föreslagna 
nyetableringen och följaktiga utökningen av antalet platser skulle medföra påtagliga 
och bestående mycket negativa konsekvenser för den kommunala gymnasieskolan. 
Utifrån befolkningsprognoser och elevantal är det också rimligt att anta att 
nyetablering av de sökta programmen skulle skapa ytterligare ökad extern konkurrens 
för kommunala och fristående gymnasieskolor. Med detta följer en risk att fristående 
aktörer väljer att lämna marknaden hastigt, med fler svåra konsekvenser även för den 
kommunala gymnasieskolan som följd. Vidare kan den instabilitet som skapas påverka 
undervisningens kvalitet negativt. 
 
Gymnasieskolan i Eskilstuna kommun har ett utbildningsutbud för de sökta 
programmen och inriktningarna som ansökan avser. Vi har en god tillgång till 
utbildningsplatser på lång sikt i relation till befolkningsprognosen och söktryck per 
program. 
 
2021 startade kommunen en ny kommunal gymnasieskola med utgångspunkt i en 
prognostiserad befolkningstillväxt som inte visade sig stämma. Det innebär att 
kommunen utökat antal platser. Detta i relation till en mindre befolkningstillväxt gör 
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att kommunen idag och under många år framöver har en överkapacitet. Ytterligare 
etableringar riskerar ytterligare överkapacitet med konsekvens att kommunen står med 
ännu mer outnyttjade lokaler och därmed fasta kostnader att täcka inom befintlig 
rambudget. Detta medför risken att kvaliteten i undervisningen måste sänkas i stället. 

• Fler utbildningsplatser inom de sökta programmen medför att 
undervisningsgruppernas storlek minskar vilket skapar negativa ekonomiska, 
organisatoriska och pedagogiska konsekvenser. Mindre antal elever i 
undervisningsgrupperna skapar en ekonomisk utmaning i att upprätthålla 
programmets karaktär och särart då ett sådant ansträngt ekonomiskt läge gör 
att behovet av samläsning mellan program ökar. 

• Fler utbildningsplatser fördelat på fler enheter gör att personalförsörjningen 
blir ansträngd då det blir en ökad konkurrens inom flera olika yrkesgrupper. 

• Den kommunala gymnasieskolan har idag en överkapacitet för vissa av de 
sökta programmen. Dagens läge för söktryck gör att behovet av 
utbildningsplatser täcks av den befintliga kapacitet som redan finns i den 
kommunala gymnasieskolan och redan etablerade fristående aktörer. 

 
Det utbildningsutbud som idag erbjuds inom den kommunala gymnasieskolan ligger 
fast under överskådlig tid framåt vilket avser såväl läsåret 2022/2023 och 2023/2024. 
Av barn- och utbildningsförvaltningens yttrande framgår att den planerade 
nyetableringen skulle ha ”påtagliga och bestående mycket negativa konsekvenser” för 
den kommunala gymnasieskolan. 
 
Eskilstuna kommun ser positivt på etablering av fristående skolor och program som 
kompletterar det befintliga utbudet i kommunen. Då det finns en tendens till 
överetablering av flera gymnasieprogram som riskerar att leda till en urholkning av 
befintliga, såväl fristående som kommunala, gymnasieskolor, delar 
kommunledningskontoret barn- och utbildningsförvaltningens bedömning att ansökan 
från Amerikanska gymnasiet bör avstyrkas. 
 
Ett godkännande av den föreslagna etableringen bedöms få negativa konsekvenser för 
en hållbar utveckling framför allt kopplat till risk för negativa ekonomiska, 
organisatoriska och pedagogiska konsekvenser. De negativa konsekvenserna bedöms 
hämma en hållbar utveckling och organisationens effektivitet. 

Yrkanden 

Jimmy Jansson (S) och Maria Forsberg (V) yrkar bifall till kommunledningskontorets 
förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Gymnasienämnden 
Skolinspektionen 
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KSKF/2022:338 
 

§ 264 
Svar på remiss - Naturvårdsverkets redovisning 
Ansvar för kommunalt avfall för vissa enskilda 
avfallsströmmar 

Beslut 
1. Kommunledningskontorets förslag till yttrande över Naturvårdsverkets 

redovisning Ansvar för kommunalt avfall för vissa enskilda avfallsströmmar 
(NV-02572-22), daterat den 9 november 2022, antas som Eskilstuna kommuns 
svar. 

Ärendebeskrivning 
Eskilstuna kommun ser i huvudsak positivt på förslaget om en avgränsad valfrihet för 
detaljhandelns kommunala avfall. Förslaget innebär i praktiken att detaljhandelns 
avfallshantering fortgår som tidigare innan genomförandet av avfallsdirektivet den 1 
augusti 2020. I de fall en detaljhandelsverksamhet väljer att kvarstå under kommunalt 
ansvar ses en risk för att förpackat livsmedelsavfall (eller andra oanvända produkter) 
inte källsorterats vilket leder till konsekvenser för kommunens fortsatta hantering. 
 
Eskilstuna kommun bedömer att en förflyttning av ansvar för använt matavfall från 
restauranger och storkök inte nämnvärt skulle skilja sig från dagens hantering och får 
därför ingen större påverkan. 
 
Eskilstuna kommun ser positivt på ett tydliggörande av ansvar för omhändertagning 
och hantering av hushållens utgrävda massor med innehåll av invasiva främmande 
arter samt att specifika avfallskoder införs för dessa massor. Kommunen önskar själva 
ges möjlighet till beslut för hur taxans avgift ska hanteras. 
 
Remissvaret har gjorts i samråd med tjänstepersoner för Eskilstuna Energi & Miljö 
AB, Eskilstuna kommuns huvudman för avfall samt miljö- och 
räddningstjänstförvaltningen. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Miljödepartementet 
Eskilstuna kommunföretag AB 
Miljö- och räddningstjänstnämnden 
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KSKF/2022:306 
 

§ 265 
Svar på remiss - Om lokal och regional 
klimatomställning – underlag inför klimatpolitisk 
handlingsplan (M2022/01830) 

Beslut 
1. Kommunledningskontorets förslag till yttrande över Underlag om lokal och 

regional klimatomställning inför den kommande klimatpolitiska 
handlingsplanen (M2022/01830) daterat den 28 oktober 2022, antas som 
Eskilstuna kommuns yttrande. 

Ärendebeskrivning 

Länsstyrelsen i Uppsala län har genom regeringsbeslut M2021/00669 fått i uppdrag att 
analysera förutsättningar för kommuner, regioner och andra relevanta aktörer för att 
styra mot minskade utsläpp så att klimatmålen nås, samt att vid behov föreslå 
förändringar och åtgärder, inklusive att bättre kunna tillvarata stöd, insatser och andra 
åtgärder från nationell nivå.  

Rapporten ska tillsammans med de två parallella uppdragen till Trafikanalys 
(transportområdets klimatomställning, I2021/01006) och Tillväxtanalys (näringslivets 
klimatomställning, N2021/01037) utgöra underlag för kommande klimatpolitiska 
handlingsplan, efter remissförfarande. 

Rapporten beskriver tre kategorier för hinder och lämnar förslag på fem paket med 
totalt tio förslag på åtgärder. Åtgärderna bedöms öka genomförandekraften lokalt och 
regionalt för åtgärder som leder till minskad klimatpåverkan.  
 
Eskilstuna kommun delar Länsstyrelsens beskrivning av hinder och ställer sig generellt 
positiv till förslagen från Länsstyrelsen i Uppsala. Eskilstuna kommun är en kommun i 
framkant i miljö- och klimatfrågor och yttrandet lyfter särskilt vikten av att de nätverk 
och den samordning som föreslås behöver hålla hög nivå för att ge värdeskapande 
stöd. Det är även önskvärt att bygga på befintliga strukturer och initiativ, till exempel 
när det gäller statistik och data och undvika ytterligare manuell rapportering eller nya 
verktyg. Medel för utökade personella resurser för klimatomställningsarbetet 
välkomnas. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Miljödepartementet  
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KSKF/2022:286 
 

§ 266 
Svar på kommunrevisionens granskning av 
Eskilstuna kommuns redovisning av leasing 

Beslut 
1. Kommunledningskontorets förslag antas som kommunstyrelsens svar till 

kommunrevisionen avseende granskningsrapporten. 

Förslag till kommunfullmäktige 

1. Kommunrevisionens granskning av kommunens redovisning av leasing och 
kommunstyrelsens svar på granskningsrapporten anmäls och läggs till 
handlingarna. 

Ärendebeskrivning 
Kommunrevisionen har med stöd av KPMG genomfört en granskning av 
kommunens redovisning avseende finansiell leasing. Kommunrevisionens bedömning 
är att kommunen endast delvis följer normgivningen avseende redovisning av leasing, 
vilket medför att kommunen riskerar att inte ha en rättvisande bild av resultat och 
ställning. 
 
Mot bakgrund av granskningen rekommenderar de: 

- Att uppdatera policy och rutiner för klassificering av leasingavtal som 
säkerställer en korrekt klassificering utifrån gällande rekommendation och 
praxis 

- Att fullständigt dokumentera klassificeringen av leasingavtal i kommunen, 
även operationella leasingavtal 

- Att göra en översyn av kommunens avtal för att säkerställa att avtalen 
redovisas rätt 

- Att tillse att det finns en tydlig ansvarsfördelning i processen 
- Att tillse att det finns tillräcklig kunskap inom området 

 
Kommunledningskontoret anser att revisionens synpunkter i vissa delar är befogad 
men delar inte uppfattningen att kommunen riskerar att inte ha en rättvisande bild av 
resultat och ställning. Kommunledningskontorets uppfattning är att alla större 
hyresavtal är korrekt klassificerade och värderade. Överlag behöver dokumentation 
och rutiner förbättras. Vidare gör kommunledningskontoret i vissa fall en annan 
tolkning än revisionens av de regelverk som finns.  

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 



 

Kommunstyrelsen Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum   

2022-11-29 

Sida 
 

33(47) 

 
 

    

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 
 

   

 

 

Beslutet skickas till: 
Kommunrevisionen 
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KSKF/2022:285 
 

§ 267 
Svar på kommunrevisionens uppföljande 
granskning av kommunens arbete med it- och 
informationssäkerhet 

Beslut 
1. Kommunledningskontorets förslag antas som kommunstyrelsens svar till 

kommunrevisionen. 
2. Kommunledningskontoret får i uppdrag att fullfölja arbetet med att säkerställa 

att informationssäkerhetsklassning och riskhantering implementeras fullt ut. 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunrevisionens granskning av kommunens IT- och informationssäkerhet 

och kommunstyrelsens svar anmäls och läggs till handlingarna. 

Ärendebeskrivning 
KPMG har på uppdrag av kommunrevisionen i Eskilstuna kommun genomfört en 
uppföljande granskning av kommunens arbete med it- och informationssäkerhet, med 
syftet att följa upp hur de rekommendationer som lämnats av kommunens revisorer i 
tidigare genomförd granskning beaktats av kommunstyrelsen. 
 
Kommunledningskontoret har sedan granskningen 2020 förbättrat det systematiska 
informationssäkerhetsarbetet, vilket bland annat har inkluderat fastställda styrande 
dokument, obligatorisk grundutbildning, rutin för incidentrapportering och 
uppföljning via kommunens it-självserviceportal och fokuserat cybersäkerhetsarbete. 
Framgångsfaktor i arbetet har varit ett inkluderande arbetssätt, transparens, struktur 
och uppföljning. 
 
Utifrån KPMG:s uppföljande granskning kvarstår en rekommendation: 
”Kommunstyrelsen rekommenderas att fullfölja arbetet med att säkerställa att 
informationssäkerhetsklassning och riskhantering implementeras fullt ut.” 
 
Kommunledningskontoret initierade i slutet av 2021 ett uppdrag för att klassificera 
kommunens information. Arbetet har genomförts med hjälp av SKR:s verktyg 
KLASSA. Målet att 90 % av kommunens it-system skulle vara genomgångna till 2022-
11-01 har inte nåtts. Arbetet kommer att fortgå under 2023, men där tydligare ansvar 
kommer att läggas på respektive förvaltningsobjekt (modell för it-/och 
verkssamhetsförvaltning, Pm3), att de själva genomför klassificeringen. 
Kommunledningskontoret kommer fortsättningsvis att följa upp att klassning 
genomförs. 
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Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Kommunrevisionen 
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KSKF/2022:96 
 

§ 268 
Svar på motion - Inrätta fler karriärtjänster inom 
kvinnodominerande yrken 

Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Motionen förklaras besvarad. 

Reservation 
Camilla Cederlöf (L) reserverar sig skriftligt mot beslutet (bilaga A). 

Ärendebeskrivning 
Stefan Krstic (L) har kommit in med en motion till kommunfullmäktiges sammanträde 
den 31 mars 2022, § 80 om att inrätta fler karriärtjänster inom kvinnodominerande 
yrken. Motionären yrkar att kommunstyrelsen får i uppdrag att i samverkan med 
berörda nämnder införa flera typer av karriärtjänster inom kvinnodominerande yrken 
inom kommunen. Motionen har remitterats till arbetsmarknads- och 
vuxenutbildningsnämnden, vård- och omsorgsnämnden, socialnämnden, 
grundskolenämnden, förskolenämnden och gymnasienämnden. 
 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden samt gymnasienämnden föreslår till 
kommunfullmäktige att motionen avslås. Vård- och omsorgsnämnden samt 
socialnämnden föreslår till kommunfullmäktige att förklara motionen besvarad. 
Förskolenämnden samt grundskolenämnden föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
motionen. 
 
Kommunledningskontoret konstaterar att behoven ser något olika ut inom de olika 
förvaltningarna och att arbetet med karriärvägar skiljer sig något åt. 
Kommunledningskontoret menar att det i sammanhanget är viktigt att även se till 
lönekarriär inom yrket. Att öka lönespridningen inom kommunens yrken stöttar också 
kompetensförsörjningen på både kort- och långsikt, såväl för att behålla och attrahera 
medarbetare, samt verksamheternas möjligheter till goda resultat. 
Kommunledningskontoret arbetar aktivt med att se över lönepolitiska 
ställningstaganden i syfte att i högre grad möjliggöra lönekarriär inom yrken för våra 
medarbetare. Detta arbete behöver sammankopplas med pågående arbete att skapa 
karriärvägar inom kommunen. 
 
Kommunledningskontoret konstaterar att många karriärvägar inom organisationen 
redan införts och att flera förvaltningar för dialog om och planerar för att fler 
karriärvägar ska införas, såsom exempelvis seniora socialsekreterare inom 
Socialförvaltningen. Det är också viktigt att andra åtgärder som kan stärka 
motionärens intentioner beaktas och att arbetet sker systematiskt och integrerat med 
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kommunens framtagna process för kompetensförsörjningsarbetet. Mot bakgrund av 
detta föreslås därför motionen att anses besvarad. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
 
Camilla Cederlöf (L) yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning 

Vid ställd proposition på kommunledningskontorets förslag mot Camilla Cederlöf (L) 
bifallsyrkande till motionen finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:210 
 

§ 269 
Svar på motion - EPA-park 

Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Motionen förklaras besvarad. 

Reservation 
Kim Fredriksson (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Ärendebeskrivning 
Mikael Nygren (SD) och Carina Åkesson (SD) har till kommunfullmäktiges 
sammanträde den 2 juni 2022 kommit in med en motion om en EPA-park. 

 
I motionen föreslås att kommunen ska utreda möjligheterna till en överenskommelse 
mellan kommun och Eskilstuna motorklubb (EMK)/aktör för att skapa en plats åt 
motorburna ungdomar. Motionärerna önskar att kommunen bör se över möjligheten 
att öppna upp Ekebygropen och EMK:s klubblokal för motorburen ungdom.  
 
Kommunstyrelsen remitterade motionen om en EPA-park till kultur- och 
fritidsnämnden för yttrande. Kultur- och fritidsnämnden har sedan hösten 2021 
arbetat med EPA-frågan och ser positivt på att undersöka möjligheten till EPA-park.  
 
Kultur- och fritidsnämndens område Ung fritid och mötesplatser har kontakt med två 
ideella personer som ser positivt på att starta en föreningsdriven fritidsgård, och har 
hittat en plats som skulle kunna vara lämplig. Möjligheten att samverka med EMK och 
deras motorverksamhet i Ekebygropen utreds. Utmaningen i att starta en motorburen 
ungdomsverksamhet är kostnaderna som krävs för att tillhandahålla ytan som behövs 
för att rymma både de unga och deras fordon. Finansieringen som kan utgå via en 
föreningsdriven fritidsgård i form av uppdragsersättning täcker ej de kostnader som 
hyra av lokal kräver.  
 
Kultur- och fritidsnämndens verksamheter som riktar sig till barn och unga ser 
positivt på att möta behovet av en EPA-park, men att det lämpligast sker i 
föreningsdriven regi. 
 
Kommunledningskontoret står bakom kultur- och fritidsnämndens bedömning att 
ungdomars behov av en EPA-park bör bemötas och utredas, och att en EPA-park 
lämpligast sker i föreningsdriven regi. Kommunledningskontorets anser att utveckling 
av föreningsdrivna verksamheter bör hanteras vidare i kultur- och fritidsnämndens 
löpande arbete när en sådan utveckling kan anses lämplig och bidra till att berika 
ungdomars fritid, samt vara möjlig utifrån ekonomiska förutsättningar.  
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Inför en eventuell utredning om EPA-park i Ekebygropen bör kultur- och 
fritidsnämnden samråda med samtliga aktörer som uppehåller sig i Ekebygropen. 
 
Kommunledningskontoret ser positivt på att möta ungdomars behov av en EPA-park, 
och delar kultur- och fritidsnämndens yttrande att det lämpligast sker i 
föreningsdriven regi. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) och Göran Gredfors (M) yrkar bifall till kommunledningskontorets 
förslag. 
 
Kim Fredriksson (SD) och Mikael Nygren (SD) yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning 
Vid ställd proposition på kommunledningskontorets förslag mot Kim Fredrikssons 
(SD) med fleras bifallsyrkande till motionen finner ordföranden att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:196 
 

§ 270 
Svar på motion - Införa idrottspeng i Eskilstuna - För 
fler idrottande barn 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Motionen avslås. 

Reservation 
Camilla Cederlöf (L) reserverar sig skriftligt mot beslutet (bilaga A). 

Ärendebeskrivning 
Stefan Krstic (L) har till kommunfullmäktiges sammanträde den 2 juni 2022 § 143 
kommit in med en motion – Inför idrottspeng i Eskilstuna – För fler idrottande barn. 
Motionen har remitterats till grundskolenämnden, kultur- och fritidsnämnden och 
Torshälla stads nämnd för yttrande. 
 
Motionären vill att fler idrottsklubbar ska kunna besöka skolor för att visa upp sig och 
kunna få barn och unga att ansluta sig till klubbar och börja träna. Detta för att 
sysselsättning och bra förebilder är två viktiga faktorer för att barn och unga inte ska 
riskera att rekryteras av olika gäng enligt motionären. Ersättningen ska kunna 
användas för att till exempel ersätta den ledare eller spelare som tagit ledigt från sitt 
jobb för att i stället varit på skolan med eleverna.  
 
Motionären yrkar på: 

• Att kommunfullmäktige i enlighet med motionens intentioner inför en 
idrottspeng i Eskilstuna kommun. 

 
Grundskolenämnden, kultur- och fritidsnämnden och Torshälla stads nämnd lyfter 
fram vikten av att stärka barn och ungas fysiska aktivitet och motionsvanor genom ett 
bra samarbete med föreningslivet. Nämnderna instämmer med motionären att en 
meningsfull fritid kan bidra till trygghetsarbetet och förebygga kriminalitet.  
 
Alla tre nämnderna hänvisar också till Stimulansbidraget som föreningar kan söka för 
uppsökande verksamhet för nya målgrupper som ligger utanför lektionstid. 
Kommunledningskontorets bedömning är att det inte är rimligt att införa ytterligare 
ett stimulansbidrag inom skolnämnderna, med den administrativa pålaga det skulle 
innebära. Det försvårar även för föreningslivet att behöva söka bidrag från olika 
nämnder. Befintligt Stimulansbidrag skulle kunna förändras och gälla även för 
lektionstid, det är i så fall en fråga för kultur- och fritidsnämnden, i samråd med 
skolnämnderna att hantera.  
 



 

Kommunstyrelsen Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum   

2022-11-29 

Sida 
 

41(47) 

 
 

    

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 
 

   

 

 

Utifrån nämndernas yttranden är kommunledningskontorets förslag att motionen 
avslås.  

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Maria Forsberg (V), Arne Jonsson (C) och Jari Puustinen (M) yrkar 
bifall till kommunledningskontorets förslag. 
 
Camilla Cederlöf (L), Mikael Nygren (SD) och Kim Fredriksson (SD) yrkar bifall till 
motionen. 

Propositionsordning 
Vid ställd proposition på kommunledningskontorets förslag mot Camilla Cederlöfs (L) 
med fleras bifallsyrkande till motionen finner ordföranden att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:116 
 

§ 271 
Svar på nämndinitiativ - Ge fristad åt oberoende 
journalister i Ukraina och Ryssland och avsluta 
eventuella ekonomiska band med Ryssland. 

Beslut 
1. Nämndinitiativet anses besvarat och läggs till handlingarna. 

Reservation 
Camilla Cederlöf (L) reserverar sig skriftligt mot beslutet (bilaga A). 

Ärendebeskrivning 
Stefan Krstic (L) har kommit in med ett nämndinitiativ till kommunstyrelsens 
sammanträde den 19 april 2022 § 95 om att Eskilstuna kommun omgående ger skydd 
till oberoende journalister, kulturpersoner och författare från Ryssland och Ukraina. 
Samt att Eskilstuna kommun ser över vilka ekonomiska band som finns till Ryssland 
och hur de kan avslutas. Nämndinitiativet skickades till kommunledningskontoret för 
beredning och har därefter remitterats till kultur- och fritidsnämnden för yttrande. 
 
Ett remissvar har inkommit från kultur- och fritidsnämnden: ”Eskilstuna kommun är, 
tillsammans med bland andra Paris, Barcelona och Berlin, medlem i 
fristadsprogrammet ICORN (International cities of refuge network) som är en 
internationell medlemsorganisation av städer, kommuner och regioner som vill värna 
och arbeta för yttrandefrihet och konstnärlig frihet. Fristäderna ger temporärt skydd 
genom residens för förföljda författare, musiker, bloggare, akademiker, fotografer, 
curatorer, konstnärer, skådespelare, regissörer med flera. 
 
Eskilstuna kommun är idag fristad för författare vilket även inbegriper journalister och 
Eskilstuna bibliotek har ansvar för fristadsförfattaren. 
 
Karin Hansson, Nationell samordnare Sveriges fristäder ICORN ser i nuläget inget 
behov vad gäller Ukraina. Konstnärer, liksom andra, har möjlighet att lämna landet 
och få tillfälligt uppehållstånd i flera europeiska länder. Däremot finns i Ukraina 
konstnärer från Belarus och Uzbekistan som har flytt sina hemländer på grund av 
förföljelser i hemlandet. Beroende på hur kriget utvecklas kan förstås situationen 
förändras. I Ryssland finns många journalister, författare etcetera som har behov av att 
lämna landet eller är på flykt och som söker via ICORN för att ta sig vidare till säkrare 
platser. 
 
Eskilstuna kommun påbörjar nu en ny fristadsperiod och det finns möjlighet att ta 
emot en hotad författare/journalist/konstnär från området. Då Eskilstuna är medlem i 
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ICORN bör kommunen följa ICORNs riktlinjer. Kultur- och fritidsnämnden ser idag 
ingen möjlighet att utöka antal fristadsplatser från dagens en (1). 
 
Kultur- och fritidsnämnden föreslår även att kommunstyrelsen utvidgar det temporära 
skydd fristaden idag ger förföljda författare/journalister till att även inkludera musiker, 
bloggare, akademiker, fotografer, curatorer, konstnärer, skådespelare, regissörer med 
flera genom att vidga begreppet fristadsförfattare till fristadskonstnär.” I ett separat 
kommande ärende kommer förslag om att utvidga begreppet fristadsförfattare till 
fristadskonstnär. 
 
Vad gäller frågan om att Eskilstuna kommun ser över vilka ekonomiska band som 
finns till Ryssland och hur de kan avslutas har kultur- och fritidsnämnden inga 
synpunkter. 
 
Kommunledningskontoret ekonomi och kvalitet har följande yttrande: I och med de 
sanktioner EU har antagit mot Ryssland är det förbjudet att tilldela offentliga kontrakt 
till ryska företag samt att fullfölja kontrakt som innefattas av sanktioner. Det är även 
förbjudet att köpa vissa varor som importeras från Ryssland och Belarus samt att 
erlägga betalning till personer och företag som tagits upp på EU:s sanktionslistor. 
Sanktionerna är en förbudslagstiftning som kräver att utredning och kontroll görs av 
leverantörer vid inköp och upphandling. 
 
I Eskilstuna kommun arbetar upphandlingsenheten med att säkerställa att 
sanktionsbestämmelserna efterlevs. I detta arbete har upphandlingsdokumentsmallar 
uppdaterats, en advokatfirma har anlitats i utbildningssyfte, befintliga leverantörer 
kontrolleras och vid anbud intygar anbudsgivare att de inte omfattas av sanktioner. 
Vid behov görs det även extra kontroller av anbudsgivare. Det har även startat ett 
koncernövergripande team som samarbetar med Strängnäs kommun. 
 
Kommunledningskontoret instämmer med kultur- och fritidsnämndens 
ställningstaganden och föreslår att nämndinitiativet anses besvarad. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) och Marie Svensson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets 
förslag. 
 
Camilla Cederlöf (L) yrkar bifall till nämndinitiativet. 

Propositionsordning 
Vid ställd proposition på kommunledningskontorets förslag mot Camilla Cederlöf (L) 
bifallsyrkande till nämndinitiativet finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar 
bifalla kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:37, KSKF/2022:50, KSKF/2022:326, 
KSKF/2022:344, KSKF/2022:366, KSKF/2022:111, 
KSKF/2022:112, KSKF/2022:370, KSKF/2022:249, 

KSKF/2022:352, KSKF/2022:373 
 

§ 272 
Anmälan av delegationsbeslut 2022-11-29 

Beslut 

1. Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna. 

Sammanfattning 
KSKF/2022:50 
Beslut om nyanställningar kommunledningskontoret för perioden 
2022-09-26 – 2022-10-25, enligt underlag daterat 2022-10-28. 
 
KSKF/2022:326 
Beslut 2022-10-24 om bidrag till finskspråkig verksamhet – barn- och 
utbildningsförvaltningen, interkulturella enheten, taget att direktör för social hållbarhet 
 
KSKF/2022:344 
Beslut 2022-10-24 om bidrag till finskspråkig verksamhet – Stiftelsen ERK, 
Sverigefinska skolan/förskolan, taget att direktör för social hållbarhet 
 
KSKF/2022:366 
Beslut 2022-11-16 om bidrag till finskspråkig verksamhet – vård- och 
omsorgsförvaltningen, enheten förebyggande verksamhet/finsk mötesplats, 
finnstugan, taget att direktör för social hållbarhet 
 
KSKF/2022:111 
Beslut om utlåning juli-september 2022 enligt underlag daterat 2022-11-18, tagna av 
finanschef. 
 
KSKF/2022:112 
Beslut om upplåning juli-september 2022 enligt underlag daterat 2022-11-18, tagna av 
finanschef. 
 
KSKF/2022:370 
Beslut 2022-11-18 om kollektivavtal om kompetens- och omställningsavtal som lokalt 
kollektivavtal taget av förhandlingschef. 
 
KSKF/2022:249 
Beslut 2022-10-19 om kollektivavtal för krigs- och beredskapstillstånd taget av 
förhandlingschef. 
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KSKF/2022:352 
Beslut 2022-10-05 om avskedande taget av kommundirektör. 
 
KSKF/2022:373 
Beslut 2022-11-14 om utvecklingsbidrag till Position Eskilstuna för allmänt främjande 
av näringslivet i Eskilstuna kommun – Luciamys i Smörparken – taget av 
näringslivsdirektör. 
 
KSKF/2022:373 
Beslut 2022-11-14 om utvecklingsbidrag till Position Eskilstuna för allmänt främjande 
av näringslivet i Eskilstuna kommun – stärka julhandeln via Cityplay – taget av 
näringslivsdirektör. 
 
KSKF/2022:373 
Beslut 2022-11-14 om utvecklingsbidrag till Position Eskilstuna för allmänt främjande 
av näringslivet i Eskilstuna kommun – julgranstävling i Cityhuset – taget av 
näringslivsdirektör. 
_____ 
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KSKF/2022:38, KSKF/2022:39, KSKF/2022:57, 
KSKF/2022:58, KSKF/2022:308, KSKF/2022:357 

 

§ 273 
Anmälningsärenden till kommunstyrelsen 2022-11-
29 

Beslut 
1. Redovisade anmälningsärenden läggs till handlingarna. 

Sammanfattning 
KSKF/2022:39 
Minnesanteckningar Eskilstuna råd för trygghetsarbete 2022-11-21 
 
KSKF/2022:57 
Minnesanteckningar kommunala rådet för funktionsrättsfrågor 2022-10-17 
 
KSKF/2022:58 
Minnesanteckningar kommunala pensionärsrådet 2022-10-10. 
 
KSKF/2022:57-58 
Minnesanteckningar kommunala rådet för funktionsrättsfrågor och kommunala 
pensionärsrådet gemensamt rådsmöte 2022-09-05 
 
KSKF/2022:308 
Region Sörmland – Regionala utvecklingsnämndens beslut 2022-10-21 § 59 
Förvaltning Digifysiskt Science Center Sörmland. 
 
KSKF/2022:357 
Vårdförbundet Sörmland – Delårsrapport 2022. 
_____ 
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KSKF/2022:367 
 

§ 274 
Utgivare och ställföreträdande utgivare för 
kommunfullmäktiges webb-tv-sändningar 

Beslut 
1. Kommunfullmäktiges ordförande Ann-Sofie Wågström utses till utgivare för 

direktsända webb-tv-sändningar via eskilstuna.se av kommunfullmäktiges 
sammanträden. 

2. Lars-Olov Lundkvist, 1:e vice ordförande och Anton Berglund,  
2:e vice ordförande utses till ställföreträdande utgivare. 

Ärendebeskrivning 
Eskilstuna kommun ska till Myndigheten för press, radio och TV anmäla att 
Eskilstuna kommun direktsänder kommunfullmäktiges sammanträden via 
webben/Internet. Utgivare ska utses av den som driver verksamheten, det vill säga 
kommunstyrelsen. Webb-TV-sändningarna har i genomsnitt 160 visningar per 
avsnitt/sammanträde. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Myndigheten för press, radio och TV 


